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PAOOR.0012.5.2.2024.NJO 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 2/2024 
 

z posiedzenia Komisji Wsi i Samorządu 
Rady Miejskiej w Śremie odbytego  5 września 2024 r. o godz. 15:30 

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1. 
 

Przewodnicząca Komisji zwołała posiedzenie Komisji Wsi i Samorządu Rady 
Miejskiej w Śremie na 5 września 2024 roku, zawiadomienie stanowi załącznik 
nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczyła Radna Nina Stępa, udział w nim wzięli 
Członkowie Komisji wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  

Ponadto w  posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

1. Grzegorz Wiśniewski -  Burmistrz Śremu, 
2. Robert Mielcarek – Naczelnik PRK, 
3. Sławomir Ratajczak – Zastępca Burmistrza Śremu. 

Przewodnicząca Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego na 
podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzyła 
posiedzenie, powitała Członków Komisji oraz zgromadzonych Gości. 

 Następnie przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji.  
2. Przyjęcie planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.  
3. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag.  

Ad 1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 1/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag.  

Wobec powyższego stwierdziła, iż protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 

Na tym punkt zakończono.   
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Ad 2. Przyjęcie planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.  
 

Przewodnicząca przekazała, że przygotowała plan pracy Komisji od 
października do grudnia 2024 r., który został przekazany wraz 
z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji.  

(Plan pracy Komisji stanowi, załącznik nr 3 do protokołu). 

Następnie zapytała, czy są uwagi do przedłożonego projektu planu?  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowania przyjęcie przedłożonego 
planu pracy Komisji od października do grudnia 2024 r.   
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (7) Justyna  Bąkowska, Łukasz  Brzeziński, Tomasz Przybylski, Maria 
Sokołowska-Nowak, Nina Stępa, Edward Szczepański, Bartosz Żeleźny 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (0) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż Komisja przedłożony plan pracy Komisji od października do grudnia 2024 r. 
przyjęła jednogłośnie. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 3. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia.  

W dyskusji głos zabrali.  

Radny Bartosz Żeleźny 
zwrócił się z prośbą, aby zwiększono częstotliwość pomiaru prędkości 
pojazdów poruszających się na trasie Mechlin – Dąbrowa.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
odpowiedział, iż oczywiście taką sugestię zgłosi do Komendy Policji 
Powiatowej w Śremie. 
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Radny Tomasz Przybylski 
zapytał, czy autobus szkolny dowożący dzieci z Gaju do Śremu, mógłby 
zatrzymywać się na w Nochowie – przystanek Podgaje.  

Przewodnicząca Nina Stępa 
odczytała odpowiedź udzieloną przez dyrekcję Szkoły Podstawowej  
w Zbrudzewie w przedmiotowej sprawie: „ Aktualnie organizujemy na rok 
szkolny 2024/2025 dowóz dwóch uczniów zamieszkałych w Gaju do Szkoły 
Podstawowej w Nochowie. Trasa dowozu uczniów do szkoły w Nochowie 
będzie powiązana z dowozem ucznia niepełnosprawnego z Zespołu Szkół 
Specjalnych w Śremie i ze względu na okoliczności będzie prowadziła przez 
Śrem, pozostałe czynności organizacyjne w zakresie organizacji dowozów, 
godziny dowozu i odwozu uczniów podejmuje dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Nochowie”.  

Radna Justyna Bąkowska  
poinformowała, iż jej zdaniem problem powiązany jest z planem likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Krzyżanowie, gdzie część rodziców zapisała swoje 
dzieci już w roku szkolnym 2024/2025 do Szkoły Podstawowej w Nochowie 
i w związku z tym autobus szkolny jeszcze w czerwcu był brany pod uwagę 
tylko dla dwójki uczniów, którzy mieli iść do pierwszej klasy Szkoły 
Podstawowej w Nochowie.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, iż nie widzi problemu w tym, aby autobus szkolny zatrzymywał 
się na przystanku Podgaje.   

Radny Tomasz Przybylski 
poinformował, iż pismo, które otrzymał od dyrekcji Szkoły Podstawowej 
w Nochowie prześle do Burmistrza mailem.  

Radna Maria Sokołowska – Nowak 
Zapytała o możliwość zrobienia przejścia dla pieszych w Psarskiem na 
ul. Sikorskiego, na wysokości firmy KT24.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, iż jest to droga wojewódzka, która nie leży w kompetencji 
gminy.  

Radny Bartosz Żeleźny 
wyjaśnił, iż zrobienie pasów w tym miejscu będzie problemem, ponieważ 
wzdłuż drogi nie ma chodnika dla pieszych, a znak poziomy P-10 nie może 
łączyć pobocza z poboczem.  
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Radny Tomasz Przybylski 
dodał, iż jakiś czas temu wnioskował o przejście dla pieszych w Nochowie na 
ul. Polnej i otrzymał odpowiedz negatywną.  

Radna Maria Sokołowska – Nowak 
zaproponowała, aby w tym przypadku zrobić przejście dla pieszych 
prowadzące od Agawy na drugą stronę ul. Sikorskiego w Psarskiem.  

Radny Bartosz Żeleźny 
wyjaśnił, że w tym miejscu, również nie ma chodnika wzdłuż ulicy. 

Radny Łukasz Brzeziński 
dodał, że jeszcze jako sołtys Wsi Psarskie, wnioskował o zrobienie przejścia dla 
pieszych na wysokości przystanków autobusowych na wysokości  firmy Dutron 
oraz Firmy Eurax i żadne z tych dwóch lokalizacji nie została rozpatrzona 
pozytywnie. Jednocześnie wystąpił, do kolei z zapytaniem, czy mają jakieś 
przeciwskazania ze swojej strony. Odpowiedzieli, że do przejścia przy firmie 
Dutron nie mają żadnych zastrzeżeń, natomiast do drugiego przejścia 
znajdującego się na wysokości firmy Eurax mieli wątpliwości co do opinii 
pozytywnej. Radny zaznaczył, iż według niego do tematu można ponownie 
powrócić.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, iż przyjrzy się bliżej powyższej sprawie.  

Radna Maria Sokołowska – Nowak 
powiedziała, że następnym problemem jaki występuje na Psarskiem to 
ciężarowe samochody przewożące materiały budowlane, które „pędzą” 
drogami wewnętrznymi między budynkami mieszkalnymi. W zawiązku 
z powyższym  zapytała, czy jest szansa na postawienie znaków drogowych 
ograniczających prędkość.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, że oczywiście jest szansa na postawienie znaków drogowych 
ograniczających prędkość. Ponadto w ostatnim czasie w tych miejscach zostały 
postawione znaki drogowe ograniczające tonaż.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy w związku z ograniczeniem  tonażu, będą czynione dalsze 
postępowania w tej sprawie.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
wyjaśnił, iż ograniczenie jest wprowadzone. Natomiast gmina wyraża 
jednostkowe pozwolenia dla firm, które są w tym miejscu zlokalizowane. 
Naszym zamiarem było, aby pojazdy wielkogabarytowe poruszały się po 
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drogach asfaltowych, a nie drogach wewnętrznych. Powyższe ograniczenia 
dotyczą, również deweloperów, którzy prowadzą inwestycje w Psarskiem.  

Radny Łukasz Brzeziński 
poruszył temat zalewania terenów w Psarskiem, a dokładnie nieruchomości 
na ul. Orzechowej i Jodłowej. 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, iż w tej sprawie gmina zawiadomiła Wody Polskie, ponieważ 
powyższe  tereny były zmeliorowane i zostały zniszczone przez budowlańców 
działających na tych terenach. Dodał, iż na chwilę obecną z Wód Polskich nie 
otrzymaliśmy informacji zwrotnej  

Radny Łukasz Brzeziński 
zaznaczył, iż omawiane tereny należą do gruntów gliniastych, w związku 
z powyższym w jego ocenie oprócz melioracji  na tych terenach powinien 
zostać wybudowany system wykorzystania deszczówki, aby rozwiązać 
całkowicie problem.   

Radny Bartosz Żeleźny  
dodał, iż jeżeli chodzi o deszczówkę to właściciel nieruchomości powinien we 
własnym zakresie zamontować system wykorzystania deszczówki.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, iż jeżeli ktoś dostał pozwolenie na budowę i realizuje inwestycje 
zgodnie z nim, to nawet jeśli są jakieś odstępstwa Nadzór Budowlany może 
dać mandat 500 zł, co dla dewelopera nie stanowi żadnych kosztów.  

Radny Bartosz Żeleźny 
dodał, iż potencjalny klient, powinien zabiegać o uwzględnienie w akcie 
notarialnym  informacji dotyczącej zagospodarowania wód na danym terenie.   

Bartosz Żeleźny opuścił salę obrad 16:01 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, iż nie każdy teren nadaje się na urbanizację lub nadaje się,  ale wiąże 
się to z wysokimi kosztami. 

Radny Łukasz Brzeziński 
dodał, że finansowanie systemu zagospodarowania deszczówki na terenie 
prywatnym, powinno  leżeć  po stronie właściciela nieruchomości.   

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
zaznaczył, iż w tym przypadku deweloper sprzedał nieruchomości z udziałem 
w drogach.   
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Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy na tym etapie omawiane nieruchomości - drogi mają już 
prywatnych właścicieli, czy należą jeszcze dewelopera.  

Radny Tomasz Przybylski opuścił salę obrad o godz. 16:07 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
przedstawił, iż sytuacja jest patowa, ponieważ niektórzy już kupili 
nieruchomość, inni mają umowę przedwstępną i  nawet, gdyby gmina  chciała 
coś w tym miejscu zrobić musiałaby się dogadać ze wszystkimi. Na koniec 
dodał, iż w tej kwestii będzie rozmawiał z Naczelnikiem Pionu Skarbu Gminy 
Donatem Tomczakiem w celu rozwiązania powyższego problemu.  

Nina Stępa  
skierowała pytanie do Naczelnika PRK, pytając o możliwość postawienia 
w nowej części Zbrudzewa na ul. Brylantowej pojemników z workami na psie 
odchody.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał o świetlicę na Psarskiem, czy w tej kwestii gmina ma jakieś informacje  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
poinformował, iż wstępnie ustalono podpisanie umowy dzierżawy, między 
gminą a właścicielem świetlicy.  

Radny Łukasz Brzeziński  
zapytał, czy wyjaśniła się już kwestia nowej docelowej świetlicy w Psarskiem. 

Radna Justyna Bąkowska opuściła salę obrad o godz. 16:21 

Zastępca Burmistrza Śremu 
powiedział, że na ten moment jest problem z środkami finansowymi.  

Radna Maria Sokołowska – Nowak 
poinformowała, iż nad jeziorem brakuje woreczków w psich stacjach.  

Dyskusję zakończono. 

Na tym punkt zakończono.  
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Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji –Nina Stępa 
podziękowała za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym Gościom, 
Członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:34. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 
 
 

Przewodniczył 
 

PRZEWODNICZĄCA 
Komisji Wsi i Samorządu  

 
/-/Nina Stępa 

Załączniki: 
1) Zawiadomienie o komisji; 
2) Lista obecności Członków Komisji;  
3) Plan pracy Komisji od października do grudnia 2024 roku; 

 
 
Protokolant: 
Jolanta Napieralska  
Podinspektor  


